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TIANENCS

M Street Bulevart, 
la banda de l’any
a Tiana

L’Ajuntament de Tiana ha 
aprovat els pressupostos per 
al 2025 amb 9 vots a favor 
(Junts per Tiana i Junts per 
Catalunya) i 4 en contra 
(PSC, PP, ERC i regidor 
no adscrit). Els comptes 
pugen a gairebé 13,5 milions 
d’euros —un 7,2% més que 
l’any passat—, un increment 
que s’explica sobretot per la 
crescuda de les inversions 

Els comptes 
inclouen un pla 
per millorar els 
carrers, pensat 
per als pròxims 
tres anys
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fins als 1,4 milions, un 17,4% 
més. 
L’alcalde, Isaac Salvatierra, 
subratlla que els pressu-
postos del 2025 projecten 
“Tiana com un poble que 
mira cap al futur sense 
perdre la seva essència”. 
Els principals objectius són 
“millorar la qualitat de vida 
dels tianencs i tianenques; 
reforçar l’espai públic, millo-

rar la neteja viària i garantir 
la seguretat; promoure la co-
hesió comunitària; enfortir 
l’economia local, i reforçar 
els serveis públics”. 
La gran novetat del pres-
supost del 2025 és un pla 
de carrers, dotat amb 1,5 
milions d’euros. Es tracta 
d’un projecte que almenys 

L’alcalde, Isaac Salvatierra (junts per Tiana), en la signatura de l’acord amb Montse Torres, de Junts per Catalunya. AJ TIANA

Acord pels pressupostos
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A la pàgina 9 troba-
reu un reportatge 
sobre el taller de 
ràdio-teatre. Tot 
un un referent i un 
exemple de poble 
viu.
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Plaça 
de la Vila

Des del govern 
municipal 
treballem 
per assolir el 
màxim consens

LES CLAUS DEL MES

1
Nova fruiteria 
al poble 
L’impuls al comerç 
local es nota amb 
l’obertura de nous 
establiments. A la 
pàgina 11, idees de 
proximitat per fer 
baixar els torrons.

3
L’escola 
d’adults2

Solucions a 
les Costes 
Després d’anys de 
reivindicacions, es 
comença a solu-
cionar el problema 
dels pollancres a les 
Costes. Espècies se-
gures i autòctones. 

Isaac 
Salvatierra

ALCALDE El pressupost municipal és la vo-
tació més important de l’any. En 
el primer govern de Junts per 
Tiana, de l’abril del 2022 al maig 
del 2023, es van aprovar dos 

pressupostos amb àmplia majoria: els 
del 2022 (amb 8 vots a favor: Junts, PSC 
i JxCat) i els del 2023 (8 vots a favor: 
Junts, PSC i JxCat). En aquest mandat, 
el pressupost del 2024 es va aprovar 
per 9 vots a favor: Junts i PSC. I el del 
2025, tot just fa unes dies, també per 9 
vots a favor: Junts per Tiana i Junts per 
Catalunya. 

El pacte del 2024 amb el PSC preveia un 
gran acord verd amb inversions per a la 
mitigació i l’adaptació al canvi climàtic. 
S’està complint. La futura comunitat 
energètica ha suposat una inversió 
externa via subvenció de 300.000 
euros; s’ha elaborat un projecte per a 
renovar l’enllumenat amb tecnologia 
LED; s’ha projectat la instal·lació de més 
fotovoltaiques; s’està fent un estudi 
d’eficiència energètica als equipaments 
municipals i s’ha creat la figura del 
gestor energètic; s’ha fet una inversió 
a la xarxa d’aigua potable de 700.000 
euros; s’està fent un estudi per a pro-
moure la reutilització i aprofitament 
d’aigües; s’està treballant en un nou 
projecte per transformar la deixalleria 
municipal en un centre de reutilització 

modern, la Biblioteca de les coses està 
sent un èxit, etc. 

El pla de carrers

L’acte amb Junts per Catalunya pel 
pressupost 2025 se centra en la millora 
dels carrers. Cal començar a revertir 
una desinversió crònica en el mante-
niment de la via pública. S’han previst 
1,5 milions d’euros de les inversions 
del 2025 en el que anomenem el Pla de 
carrers: amb un seguit d’intervencions 
per arranjar carrers, millorar voreres i 
accessibilitat, parcs i jardins, reforçar la 
seguretat viària o projectar la reforma 
d’alguns carrers. Entre els projectes, 
alguns finançats amb ajudes d’altres 
administracions, hi haurà la reforma 
del carrer Castellar, la connexió de Can 
Gaietà amb el centre, millores al vial de 
la Virreina o un aparcament al carrer 
Escalfapé.

Des del govern municipal, treballem 
per assolir el màxim consens. De les 99 
propostes d’acord que s’han votat al ple 
municipal en el que va de mandat, 42 
s’han aprovat per unanimitat i 24 amb 
almenys 10 dels 13 vots del ple a favor. 
Només 2 propostes s’han aprovat amb el 
vot en contra de tota l’oposició: la modi-
ficació de plantilla de personal el 2023 i 
una modificació de crèdit del 2024.

Acords per millorar 
el nostre poble
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 H I S E N D A

COMPTES PÚBLICS

Pla per millorar l’espai públic
1,5 milions per invertir en els carrers

  VE DE LA PORTADA

s’allargarà dos anys més, 
fins el 2027, que es finançarà 
amb recursos propis de 
l’Ajuntament i amb subven-
cions, i que pretén treballar 
per “un espai públic inclusiu 
i de qualitat, un poble verd 
i resilient i una mobilitat 
activa i sostenible”. 

Pla de carrers
En resum, si els anys 2023 
i 2024 les inversions se 
centraven en la millora 
d’equipaments, com la pisci-
na municipal, Can Riera, les 
oficines de Serveis Socials o 
l’aparcament de Can Matas, 
ara l’aposta és per millorar 
l’espai públic amb projec-
tes de microurbanisme en 
carrers, places, voreres, 
parcs, jardins, als arbres del 
municipi i a la xarxa d’aigua.
En aquest paquet de me-
sures a l’espai públic, s’hi 

inclou la reforma del carrer 
Castellar, la connexió de 
Can Gaietà amb el centre del 
poble o un nou aparcament 
al carrer Escalfapé. 
“Està previst traslladar els 
equips de neteja viària i 
manteniment de verd urbà 
i fer l’aparcament al carrer 
Escalfapé, a la Ciutadella, 
per donar aparcament a tota 
la zona”, va explicar l’alcalde 
al ple extraordinari del 13 de 
desembre.
Salvatierra va recordar 
que “un dels compromisos 
del govern municipal és 
dotar de més aparcament al 
poble”. 
El nou aparcament projectat 
per al carrer Escalfapé se 
suma a un altre pàrquing, a 
l’avinguda Joan Garí, amb 40 
places, que ja es va pressu-
postar el 2024, i que està a 
punt de sortir a licitació. 

També se sumen a la llista di-
verses accions que Junts per 
Tiana va pactar amb Junts 
per Catalunya de Tiana en 
l’acord per a l’aprovació dels 
pressupostos. 

Junts per Catalunya
Per exemple, diverses ac-
cions a la zona de la Virrei-
na: la pacificació del vial 
de Can Gaietà, l’adequació 
del camí de terra de Can 
Roca, i la millora del local de 
l’associació de veïns. 
“Ha prevalgut el criteri de 
millorar les estructures 
del poble i el benestar dels 
veïns”, va dir la regidora 
de Junts per Catalunya, 
Montse Torres: “Amb l’acord, 
podrem impulsar projectes 
importants i necessaris per a 
la comunitat”. 

El 2025, es 
renovaran els 
contractes 
de recollida 
i neteja i de 
manteniment 
de parcs i 
jardins 
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VOTACIÓ 
PRESSUPOST 
2025

El ple de l’Ajuntament va aprovar els pressupostos municipals el passat 13 de desembre. AJ TIANA

 Junts per Tiana
 Junts per Catalunya

 PSC
 PP

 ERC
 No adscrit

4

9

NO

SÍ

Ple extraordinari 
13 de desembre
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maquinària, tant de reco-
llida d’escombraries com 
d’escombrada mecànica”. 
També es renovarà el con-
tracte de neteja i manteni-
ment de les zones verdes, 
que inclourà per primer 
cop “la neteja de les franges 
perimetrals, la plantació 
d’arbrat, els escocells o el 
manteniment de les basses”. 

Més actuacions
Per al 2025, l’Ajuntament 
també contempla noves ac-

cions, com la transformació 
de l’edifici de Can Riera en 
un espai de les arts, amb una 
programació d’espectacles 
de petit format a la planta 
baixa, i amb exposicions, al 
primer pis. 
Hi haurà una gran campa-
nya per a la promoció del 
comerç local, dissenyada 
conjuntament amb l’ACIST, i 
finançada amb aportacions 
de l’Ajuntament i de la Gene-
ralitat.
I hi haurà una partida es-
pecífica per a les activitats 
de l’Espai Dioptria, el nou 
equipament per a joves, que 
està sent un èxit en volum 
d’usuaris, sobretot a les sales 
de treball i d’estudi.  
També hi haurà el casal 
d’estiu municipal, llarga-
ment reivindicat, el fòrum 
de treballs de recerca, el pla 
de lectura municipal i uns 
nous llums de Nadal. 

Millores a la “cuina”
El capítol de personal su-
posa un 29% de la despesa 
corrent de l’Ajuntament 
de Tiana. Per al 2025, es 
preveu reforçar “la cuina” de 
l’administració: tot l’àmbit 
jurídic, de contractació, 
d’intervenció i de tresoreria, 
per donar més bon servei a 
la ciutadania i agilitzar els 
tràmits, amb la contractació 
de dos tècnics. 
A més, s’acabarà amb la 

“situació injusta” dels 
auxiliars administratius, 
“que, en realitat, fan feina 
d’administratiu amb sou 
d’auxiliar”. 

Els vots dels grups
Els regidors del PSC, del PP, 
d’ERC i el regidor no adscrit 
van votar en contra del pro-
jecte de pressupostos. 
El socialista Miquel Santia-
go, ho va justificar perquè, a 
parer seu, “la regla fiscal de 
l’estabilitat pressupostària i 
la regla de la despesa estan 
trencades”.  
El regidor del PP, Diego 
Parra, considera que, “al 
govern [de Junts], li incomo-
da el suport dels populars, li 
pesa com una llosa”. Diu que 
el seu partit estava “dispo-
sat a negociar”, però es va 
trobar a l’equip de govern 
un seguit de “propostes 
tancades d’antuvi”. 
El regidor d’ERC, Àlex 
van Boven, lamenta que 
“l’objectiu del govern mu-
nicipal sigui la despesa”: “el 
que volen és gastar”, va dir 
al ple municipal. 
I, per al regidor no adscrit, 
Albert Sales, els pressupos-
tos mostren signes de “ten-
sió i principis d’estrès” i te-
nen problemes d’“equilibri”: 
“han passat de la política 
lúdica i festiva a refiar-ho 
tot a fer coses tangibles”, va 
dir al ple. 

L’acord 
de Junts i 
Junts per 
Catalunya 
contempla 
millores a 
l’espai públic

El pacte inclou també mi-
llores a la Sala Albéniz —la 
substitució de la coberta i la 
renovació de les butaques— i 
al camp de futbol —interven-
cions als vestidors, un ma-
gatzem o el rec de la gespa, 
per exemple. 
L’acord entre els dos grups 
també contempla un segui-
ment de les inversions i un 
treball conjunt per buscar-
hi finançament. 
“Hem volgut prioritzar la 
vocació de govern de Junts 
per Catalunya i ser una eina 
útil per a la població, en 
lloc de centrar els nostres 
esforços a criticar”, va dir 
Torres durant el debat. En 
el pla de carrers, l’alcalde va 
voler “estendre la mà” a la 
resta de grups: “segur que 
hi ha moltes actuacions que 
podrem acordar”.

Nous contractes de neteja
Aquest 2025, caduca el 
contracte de la neteja viària 
i recollida de residus, i toca 
renovar-lo. Això suposarà 
un esforç per a l’Ajuntament, 
sobretot per l’actualització 
dels costos, ja que han passat 
deu anys des de l’última 
licitació. 
Però permetrà també 
perfeccionar el servei “de 
manera considerable, amb 
millores salarials per als 
treballadors i amb una 
renovació de vehicles i 
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 H I S E N D A

LES GRANS XIFRES PRESSUPOST 2025

PRESSUPOST GLOBAL

INVERSIONS

POLÍTICA DE DESPESA

9,6%Seguretat i mobilitat
Habitatge i urbanisme 9,6%
Benestar comunitari 17,4%
Medi ambient 5,6%
Serveis socials i salut 9,5%
Educació 11,8%

5,7%Cultura
Esports 3,0%
Comerç, turisme i pimes 1,0%
Mitjans de comunicació 0,4%
Òrgans de govern 1,9%
Serveis generals 14,8%

1,5%Administració financera
Transferències a ens 5,5%
Deute públic 2,7%

 13.461.502 €

 1.393.350 €

  7,2%

  17,4%
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 M E D I  A M B I E N T

L’Ajuntament impulsa el canvi de l’arbrat dels pollancres, en risc de caiguda, per espècies més segures. AJ. TIANA

Arbres més 
segurs a 
les Costes

En marxa la transformació 
de l’arbrat de les Costes. 
Després d’anys de reivin-
dicació per part del veï-
nat i dels problemes que 
s’han associat a l’arbrat, 
l’Ajuntament ha iniciat la 
substitució dels pollancres. 
En el seu lloc, s’hi col·locaran 
arbres autòctons, més soste-
nibles i, sobretot, segurs.
La substitució es farà per fa-
ses i ha inclòs una actuació 
urgent de retirada dels ar-
bres que presenten un major 
risc de caiguda i que podrien 
afectar tant persones com, 
també, algunes cases. 
L’Ajuntament ha encarre-
gat un informe a l’empresa 
Senplag, especialitzada en 
la gestió de les plagues i el 
verd urbà. Els especialistes 
han analitzat l’arbrat i han 
determinat que presenta 
“unes condicions de baixa 
vialitat” i han localitzat 
diversos arbres morts. 
També han inspeccionat les 
causes de les caigudes de 
tres pollancres els dies 30 de 
setembre i 20 i 21 de novem-
bre del 2024, i han determi-
nat que hi ha una vintena 
d’arbres que encara no han 
caigut, però que presenten 
símptomes similars als que 
han caigut.
Davant el risc, i tenint 
en compte l’informe, 
l’Ajuntament ha prioritzat 

una actuació d’urgència per 
evitar noves caigudes i, com 
en la resta de pollancres, 
en el seu lloc es col·locaran 
espècies autòctones.

Poc sostenibles
El manteniment dels po-
llancres actuals ha estat, 
històricament, un maldecap. 
Són arbres molt grans, que 
no es poden podar i que 
necessiten molta aigua per 
viure. Per això, el més habi-
tual és que visquin a tocar 
de zones humides com rius i 
rieres. A les Costes, en canvi, 
l’ecosistema és molt diferent 
i, a més, l’arbrat ha patit molt 
la sequera i les restriccions 
que ha comportat: hi ha 
arbres que s’han mort, altres 
que han caigut i alguns que, 
fins i tot, han arribat a cau-
sar desperfectes a la xarxa 
d’aigua de la zona.
La regidora d’Urbanisme 
sostenible i Espai públic, 
Núria Amado, apunta que, 
durant la sequera, “les 
arrels buscaven l’aigua i 
acabaven a les zones on hi 
havia canonades, provocant 
obstruccions en desaigües 
o trencaments”. Per tot això, 
l’Ajuntament hi ha posat fil 
a l’agulla i en els pròxims 
mesos té previst substituir l’ 
arbrat per les espècies més 
acostumades al clima i molt 
més fàcils de mantenir.

Més enllà de l’actuació 
recomanada per l’informe, la 
transformació de l’arbrat es 
farà en dues fases. La prime-
ra, que ja ha començat, afec-
tarà l’espai entre els carrers 
Ernest Lluch i Antoni Gaudí. 
I la segona, que es farà més 
endavant, se centrarà en el 
Camí dels Francesos.
A banda del canvi d’arbres, 
s’incorporarà flora als peus 
de cada arbre. Això, més 
enllà de la millora estètica 
que suposarà, també farà 
la funció de controlar les 
plagues.

La por dels veïns
Els veïns fa anys que recla-
men una actuació. El presi-
dent de l’associació veïnal, 
Manel Cuesta, lamenta que 
“cada cop que cau un arbre 
ens dona la raó” i alerta que 
és molt difícil de percebre 
a cop d’ull: “Per fora, no ho 
veus però per dins els arbres 
es van corcant fins que 
cauen”.
Cuesta celebra que el go-
vern municipal hagi estat re-
ceptiu i que ja s’hagi iniciat 
la transformació. Ara bé, in-
sisteix que fins que no s’hagi 
culminat el projecte, els 
veïns no estaran tranquils 
i demana que es prioritzi el 
canvi dels arbres més grans 
i més propers a les cases pel 
perill que suposen.

Després 
d’anys de 
demandes 
del veïnat, 
l’Ajuntament 
està canviant 
els pollancres 
per espècies 
autòctones i 
més segures 
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 P E R S O N E S

Els Serveis Socials, a l’Escorxador
Per millorar l’atenció a la ciutadania

EQUIPAMENTS

Els Serveis 
Socials 
passaran a 
tenir 117 m2, el 
doble que ara, 
i s’incorpora 
a l’equip 
una nova 
treballadora 
familiar

Els Serveis Socials de l’Ajuntament s’instal·laran a l’edifici de l’Escorxador. AJ TIANA

Les oficines dels Serveis 
Socials de l’Ajuntament 
de Tiana es traslladaran 
a l’edifici de l’Escorxador 
per oferir una atenció més 
personalitzada a la ciu-
tadania. Aprofitaran les 
instal·lacions que ha deixat 
lliures l’espai jove, ara ubicat 
al nou Espai Dioptria de cals 
Frares. És un local de 117 m2, 
el doble del que tenen ara 
els Serveis Socials al carrer 
Anselm Clavé. 
A més, aquest any que 
comença, s’incorporarà una 
nova treballadora familiar 
—ara són dues, i passaran 
a tres—, i això permetrà 
“impulsar el servei d’atenció 
domiciliària i cobrir més 
necessitats”, explica la regi-
dora, Susanna Capell. 
“Per tant, estem millorant 
les infraestructures dels 
Serveis Socials, tant amb 
recursos humans com ma-
terials”, conclou la regidora. 
Ara mateix, els Serveis So-
cials ofereixen algun tipus 
de prestació o assessora-
ment a un miler de persones, 
gairebé el 12% de la població, 
en matèries tan sensibles 
com l’atenció a la gent gran, 
la salut mental, les discapa-
citats, i l’accés a l’habitatge 
i a l’alimentació bàsica —“en 
això últim, gràcies a la feina 
essencial de Tiana Solidària 
i el Banc d’Aliments de Tia-
na”, remarca Capell. 

Reforma de l’edifici
Les instal·lacions de l’antic 
escorxador de Tiana, al 
carrer Josep París, es van re-
formar l’any 2010 per acollir 
equipaments municipals. Hi 
ha dos edificis: en un, hi ha 
una part de l’escola bressol 
municipal El Més Petit de 
Tots, i l’altre ha acollit fins 
fa poc un buc d’assaig per 
a grups de música i l’espai 
jove. 
Ara, el buc es manté, i la 
zona que ocupava l’espai 

jove es reformarà per acollir 
els Serveis Socials. Els 117 
m2 quadrats es dividiran en 
una àrea d’accés i recep-
ció, un espai d’entrevistes, 
una zona de treball per al 
personal de l’Ajuntament, un 
despatx d’atenció persona-
litzada i un office.
Hi haurà una nova ober-
tura a l’exterior, respec-
tant l’estètica del conjunt 
arquitectònic: les portes 
metàl·liques actuals seran 
enderrocades i es farà una 
finestra que il·lumini i venti-
li l’espai. I s’hi faran millores 
d’accessibilitat, com una 
rampa d’accés.
El nou local compleix tots 
els requisits que marca el 
Registre d’Entitats, Serveis 
i Establiments Socials. I, 
sobretot, “serà més còmode, 
més adequat i més apte tant 
per a les treballadores de 
l’Ajuntament com per les 
famílies usuàries”. 
Les obres ja han començat 
i s’enllestiran aquesta 
mateixa primavera. En total, 
tenen un pressupost de 
42.000 euros. 

RELLEU A 
L’ÀREA SOCIAL

MARTA SERLAVÓS
El trasllat dels Ser-
veis Socials coinci-
dirà amb la jubilació 
amb la cap de l’àrea, 
Marta Serlavós, des-
prés de tres dècades 
de trajectòria. 

AGRAÏMENT
“Des de l’Ajuntament, 
només li podem 
donar les gràcies per 
tota la feina feta i 
per la dedicació que 
hi ha tingut”, diu la 
regidora, Susanna 
Capell. Serlavós ha 
vist créixer els Ser-
veis Socials a Tiana, 
des de la creació, 
l’any 1993, fins avui. 
Van començar en un 
petit espai al centre 
de salut, i han anat 
atenent cada vegada 
més necessitats i 
més persones.
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La primera 
planta serà 
una sala 
d’exposicions 
i hi haurà un 
edifici annex 
amb els 
serveis, un 
ascensor i un 
magatzem

Les obres permetran culminar la reforma de Can Riera com a centre de les arts. AJ TIANA

 C U L T U R A

Can Riera, per a la cultura
L’edifici històric s’amplia i es reforma

EQUIPAMENTS

MOBILIARI

Material per 
a activitats 
culturals
Can Riera tindrà 
ara el material i el 
mobiliari necessari 
per a qualsevol 
tipus d’activitat 
cultural: equips de 
so, plafons per a 
exposicions i cadires 
per a espectacles. I 
es podran guardar 
en dos nous espais 
d’emmagatzematge: 
un gran armari a la 
planta baixa, i un 
quartet al nou edifici 
annex. 

Una de les grans reivin-
dicacions històriques del 
món de la cultura a Tiana 
és a punt de fer-se realitat. 
L’Ajuntament ja ha aprovat 
les obres perquè Can Riera 
es converteixi finalment en 
un espai de les arts al servei 
del poble. 
La planta baixa estarà 
equipada per acollir espec-
tacles de petit format, i el 
primer pis serà una sala 
d’exposicions. Els dos espais 
tindran entrades indepen-
dents des del carrer, i seran 
accessibles gràcies a un nou 
ascensor. 
“Can Riera s’ha reivindicat 
sempre com un lloc cultural, 
i ara, per fi, podem culminar 
el procés que va començar 
fa dos mandats”, explica la 
regidora de Cultura, Cristi-
na Comas. 
L’any 2016, amb Ester Pujol 
com a alcaldessa, es va forjar 
el projecte de Can Riera 
que ara s’acabarà: un centre 
cultural, dedicat a les arts 
escèniques i gràfiques, i ava-
lat pel poble en una consulta 
popular.

Can Riera és una masia 
agrícola i ramadera del segle 
XVIII, que va ser també un 
celler de vi. L’Ajuntament la 
va comprar i, fa vuit anys, va 
reforçar-ne l’estructura, li 
va canviar la teulada i hi va 
portar el Tast Tiana.

Reforma del primer pis
L’arquitecte tianenc Marc 
Soldevila va dissenyar la 
reforma de la façana i les 
noves portes de fusta, que 
es van canviar el 2017. I, el 
2020, va fer el projecte glo-
bal de reforma, que es basa 
en conservar i mantenir 
l’edifici històric i fer-ne un 
altre d’annex al costat, més 
discret, per posar-hi l’escala, 
l’ascensor i els serveis. 
La planta baixa es va refor-
mar el 2022, durant el man-
dat de Marta Martorell, però 
quedava la part més impor-
tant per fer: la reforma del 
primer pis i la construcció 
de l’edifici suplementari.
Les obres costaran uns 
250.000 euros, començaran 
aquesta primavera i duraran 
uns nou mesos.

L’arquitecte explica que 
el nou edifici annex “no 
entrarà en competència amb 
l’edifici històric”. Es cons-
truirà separat, amb parets 
de ceràmica i de fusta, i 
connectarà amb Can Riera 
a través de dues passerres, 
una a cada planta.
La planta baixa, que ja es fa 
servir per a reunions i actes 
culturals, continuarà sent 
un espai diàfan, pensat per a 
espectacles de petit format: 
“per exemple, peces de 
teatre o dansa o petits con-
certs, que no necessiten la 
dimensió de la sala Albéniz”, 
diu Comas.
I, al pis de dalt, s’han de 
reformar el terra i les parets 
i, “sobretot, cal fer-hi totes 
les instal·lacions”, explica 
Soldevila. Serà una sala de 
102 m2, sense divisions i 
polivalent. “Estarà equipada 
amb els plafons que ja hem 
estrenat en la recent exposi-
ció de l’Àlvar Suñol, i tindrà 
les condicions tècniques i 
de conservació per acollir 
exposicions de tot tipus”, diu 
la regidora. 
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 M E D I  A M B I E N T

Es menja les 
fulles dels 
pins i dificulta 
que en faci 
de noves; per 
a humans i 
animals, és 
molt urticant

COM PUC MINIMITZAR ELS RISCOS?

CONTACTE ZERO
No toquis les erugues. 
Evita, sobretot, el 
contacte amb els ulls. 
Porta els gossos lligats i 
evita que s’apropin a les 
erugues. Si ets al·lèrgic 
a aquest insecte, evita 
accedir a les zones 
afectades.

I SI HI HA CONTACTE?
Si la teva mascota ensu-
ma o llepa l’eruga de pi, 
neteja-li la zona afectada 
amb aigua calenta, però 
no freguis aquesta zona, 
ja que això facilitaria la 
penetració a l’organisme 

dels pèls de l’eruga i la 
seva toxina. No li provo-
quis el vòmit. I porta-la 
el més ràpid possible al 
veterinari.

QUIN ÉS EL PERILL?
Les erugues tenen uns 
pèls urticants que, si es 
toquen, poden originar 
reaccions al·lèrgiques. 
Cal anar especialment 
amb compte que els 
gossos no les llepin o 
molestin. Per això la 
processionària és espe-
cialment perillosa quan 
baixa a terra, perquè és 
més fàcil contactar-hi.

La processionària, l’eruga de 
pi, acostuma a sortir de les 
bosses a partir del febrer i 
fins a l’abril. Per evitar que 
les erugues facin bossa i bai-
xin fins a terra, l’Ajuntament 
ha impulsat diversos tracta-
ments per polvorització en 
més de 350 pins, i també s’ha 
fet endoteràpia en espècies 
de l’arbrat públic. Però de 
pins n’hi ha també en fin-
ques privades i, per això, és 
important saber com actuar 
en jardins particulars.
Per a l’arbre, la proces-
sionària pot ser perillosa 
si s’aconsegueixen formar 
moltes bosses, ja que el pi 
acostuma a ser una espècie 
a qui li costa regenerar fulla. 
Per als humans i els animals, 
l’eruga és molt urticant i, 
quan arriba a terra, és més 
fàcil entrar-hi en contacte. 
Pere Rifé, enginyer expert 
en el tractament d’arbrat, 
explica que hi ha diverses 
fórmules per combatre-la.

L’endoteràpia
Una de les tècniques més 
efectives és l’endoteràpia 
i, de fet, l’Ajuntament l’ha 
aplicat en diversos arbres 
de la via pública de Tiana. 
“És una mena d’injecció a la 
base de l’arbre, a través de 
la qual s’aplica un producte 
que acaba arribant a les 
fulles. Així, quan les erugues 
mengen de la fulla, també 
mengen producte i acaben 
morint”, explica Rifé.
Això sí, l’endoteràpia és molt 
més efectiva si s’aplica a la 
tardor. Amb l’arribada del 
fred, les erugues deixen de 
menjar fulla. I si no mengen, 
el tractament no els acaba 
afectant.

Les trampes físiques
Una altra possibilitat és 
posar trampes físiques a les 
erugues. Les més conegu-
des són els collarins anti-
orugues, que es col·loquen 
al tronc de l’arbre i atrapen 

l’eruga quan intenta baixar 
a terra. 
“És bastant efectiu, sempre 
que el collarí no quedi mal 
posat”, assegura Rifé. Per 
això, afegeix que és im-
portant assessorar-se amb 
jardiners o persones acostu-
mades a posar-los, abans de 
fer-ho. 

Tallar la branca
Una altra opció, en aquells 
casos en què la bossa de 
processionària és més 
accessible, és directament 
tallar les branques afectades 
i cremar-les. Ara bé, Rifé 
insisteix que és important 
assessorar-se abans de fer-
ho perquè “poden ser molt 
urticants”.

La polvorització
Per a extensions més grans 
de pins pot arribar a sortir 
a compte la tècnica de la 
polvorització. No és tan 
efectiva com les anteriors, 
però “en poca estona pots 
actuar sobre un bon grup 
d’arbres”. En jardins petits 
on hi ha pocs arbres perd el 
sentit, però en petits trossos 
de boscos o zones amb força 
pins se sol utilitzar.

La processionària surt de les bosses a partir del febrer. AJ TIANA

Què fer contra la processionària
Consells per combatre-la en jardins

ERUGA DE PI
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  C O M U N I T A T

“M’ha donat vida”, assegu-
ra la Teresa Roselló, sobre 
el taller de ràdio-teatre a 
l’Escola Timó. És la partici-
pant més veterana: hi és des 
del primer curs. 
El taller de radio-teatre 
va sorgir de la voluntat 
de professors i voluntaris 
d’endinsar-se en noves 
formacions per enriquir 
l’oferta pedagògica de 
l’escola. La Teresa va pensar 
que li aniria bé per treballar 
la ment: “De memòria no 
podia fer res, però coses 
llegides sí que m’hi veia amb 
cor”. I afegeix que el temps 
li va donar la raó: “Hi he fet 
molts amics i m’ha ajudat a 
sortir d’una mala etapa”.
El taller va començar amb 
trobades setmanals de tres 
hores i amb una desena 
de dones inscrites. En les 
sessions de ràdio, els usuaris 
aprenen tècniques que no 
havien treballat mai, com les 

tertúlies, les entrevistes, els 
col·loquis o el doblatge. I en 
les hores de teatre aprenen 
a interpretar a través del 
micròfon.

Més de set anys d’evolució
En els inicis va ser clau la 
Marta López, la directora 
de La Local - Ràdio Tiana, 
que els va obrir les portes 
de l’emissora per fer les 

El grup de ràdio-teatre de l’Escola Timó s’ha consolidat amb els anys, gràcies a la implicació de voluntaris i usuaris. AJ TIANA

gravacions. Més endavant, 
l’associació de voluntaris de 
l’Escola Timó va aconseguir 
ajuts per comprar material 
per fer les gravacions a 
l’escola: “Això ens permet 
gravar cada dia, no només 
quan anem a la ràdio, i és im-
portant perquè és un taller 
pràctic en què, quan més 
aprenem, és quan ens posem 
davant el micròfon”.
Al principi, l’encarregada de 
ràdio era la Paola Schiavoni, 
mentre que l’Àngel Vila por-
tava —i continua portant— el 
teatre. Vila destaca que, als 
tallers, “hi participa gent 
que difícilment pujarien a 
un escenari a interpretar 
els mateixos papers”. I això 
—diu— és el que dona sentit a 
l’activitat. 
En aquests set anys, a més, la 
feina dels voluntaris ha es-
tat clau per a la continuïtat 
d’una activitat que fins i 
tot va fer-se en pandèmia: 

El ràdio-teatre enganxa a Tiana
El taller de moda a l’Escola d’Adults

ESCOLA TIMÓ

“El taller m’ha 
donat vida i 
m’ha ajudat 
a sortir d’una 
mala etapa”, 
diu la Tere, la 
usuària més 
veterana

pel Covid, el grup va seguir 
treballant gràcies, en bona 
part, a Xavier Kirchner, 
que va vetllar per la bona 
qualitat de les trobades i ha 
estat peça clau del projecte 
durant aquests anys des del 
punt de vista tècnic.

De 8 a 15 participants
El primer curs hi havia vuit 
dones participants i un pa-
rell de voluntàries, que feien 
de lingüistes i supervisaven 
la pronunciació. En aquests 
més de 7 anys, el taller s’ha 
endinsat en nous formats de 
ràdio i ha locutat diverses 
obres de teatre, com ara Les 
8 dones, de Robert Thomas, 
o L’auca del senyor Esteve, de 
Santiago Rusiñol. Ara ja són 
prop d’una quinzena, i tam-
bé hi ha homes. Entre tots, 
han format un gran grup de 
treball i són la clau perquè 
el taller continuï i perquè 
tingui corda per anys.

La processionària surt de les bosses a partir del febrer. AJ TIANA
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 N O T Í C I E S  B R E U S

FAMÍLIES

25 anys del cicle Bambolines
Ara fa 25 anys, un grup de 
mares, amb Ester Guardiola 
al capdavant, van decidir 
impulsar un cicle de teatre 
familiar a Tiana. El van ano-
menar Bambolines i, amb els 
anys, s’ha convertit en una 
de les propostes culturals 
més estables per a nens i 
nenes al poble. 
Ara, un quart de segle més 
tard, Bambolines torna 
renovat. El cicle de teatre 
familiar de Tiana presenta 
la programació per al 2025 
amb una imatge actualitza-
da, i amb novetats en l’horari. 
Les representacions es faran 
els diumenges, un cop al mes,  
a les 18.00 a la Sala Albé-
niz. I es posaran a la venda 

abonaments per a diverses 
representacions o per al tot 
el cicle.
La regidora de Cultura, Cris-
tina Comas, està convençu-
da que “el fet de passar les 
obres a la tarda farà que hi 

El programa 
d’espectacles 
familiars 
de teatre i 
música de 
Tiana estrena 
horari i 
imatge

Les organitzadores de les últimes Festes dels Racons. AJ TIANA

CULTURA

La Festa dels 
Racons busca
nous lideratges
La Mar Estartús, la Gem-
ma Abellán i la Mar Casas 
busquen relleu. Són les 
tres dones que en les últi-
mes edicions han liderat 
l’organització de la Festa 
dels Racons. Totes tres volen 
seguir implicades en la festa, 
però no poden dedicar-hi 
tot el temps que requereix 
i han fet una crida al poble 
per trobar persones que els 
vulguin agafar el testimoni.
De l’organització de la Festa 
dels Racons, en destaquen 
que “no hi ha experts en cap 
àmbit” i aprenen les coses 
“a base de pràctica i amb 
suport mutu”. Per això, diuen 
que “no cal un perfil concret 
per liderar l’organització, no-

més cal temps, amor i estima 
cap al poble i la cultura”.

Un cicle que es repeteix
Fa deu anys, quatre noies 
van crear la Festa dels 
Racons i la van consolidar en 
el calendari del poble: “Van 
tirar-la endavant cinc anys, 
van fer una crida i van poder 
traspassar el lideratge”. Ara 
les organitzadores de les úl-
times edicions han iniciat el 
procés per calcar la jugada.
I ja hi ha resultats: una dese-
na de persones es van reunir 
fa setmanes amb les tres 
organitzadores per conèixer 
els detalls del que suposaria 
assumir el lideratge de la 
festa. “Els vam explicar com 

funcionàvem i tot el que 
calia per preparar la festa, i 
ho estan paint”. 
Les organitzadores, però, 
matisen: “Que ningú 
s’espanti. Nosaltres hi serem 
i acompanyarem fins a on 
calgui, però ens falta temps 
per assumir tot el que 
assumíem ara”. Les persones 
interessades a sumar-se a 
l’organització poden escriu-
re un correu a lafestadelsra-
cons@gmail.com.

pugui venir més gent”. 
L’Ajuntament prepara la 
programació amb una nova 
generació de mares, ara amb 
Glòria Arrufat i Diana Espi-
nosa al capdavant. 
L’estrena del nou cicle serà 
el diumenge 19 de gener, amb 
l’obra “Miranius: l’aventura 
d’habitar el món”, de la 
Companyia de Paper, un 
espectacle musical il·lustrat 
per a nens i nenes a partir de 
4 anys. 
Al llarg de la temporada, 
també passaran per la Sala 
Albéniz el grup musical in-
fantil La Tresca i la Verdesca, 
les companyies El Pot Petit i 
La Bleda Teatre i el pallasso 
Marce Gros, entre d’altres.

Les tres per-
sones que 
han portat el 
timó els úl-
tims anys fan 
una crida per 
poder passar 
el testimoni

La imatge de Bambolines, en 
una edició commemorativa 
dels 25 anys del cicle. AJ TIANA



11Plaça de la Vila

grans aliats” en el procés per 
fer baixar els torrons.
Segons la botiguera, per 
potenciar l’efecte depura-
tiu, “és important buscar 
una dieta equilibrada, rica 
en fibra i aliments frescos, 
amb fruites com la poma i 
verdures de fulla verda que 
afavoreixen la digestió i 
l’eliminació de toxines”. Dels 
productes de l’Espai Ecolò-
gic, en destaca la cúrcuma, 
“una espècie amb potents 
propietats antiinflamatòries 
i antioxidants que protegei-
xen el fetge i afavoreixen la 
digestió dels greixos”.
La força de voluntat és 
essencial per remuntar 
després de festes, però 
deixar-se orientar per qui 
coneix el producte també. 
I no cal sortir de Tiana per 
aconseguir-ho. 

Idees de proximitat per cuidar el 
cos, després dels excessos de Nadal

Les festes de Nadal són 
l’època per excel·lència de 
la companyia, la família i les 
celebracions, però també 
dels àpats abundants on els 
excessos són més difícils 
de controlar que mai. És 
per això que, passat Reis, el 
gener esdevé tot un repte 
alimentari a cada llar. Cal 
cuidar el cos, fer baixar els 
torrons de Nadal i recuperar 
els bons hàbits alimentaris 
d’abans de festes. L’objectiu 
és clar a cada casa, però el 
camí per arribar-hi sovint 
costa de dibuixar. I Tiana 
té comerços de proximitat 
que poden convertir-se en 
l’antídot perfecte per definir 
la nostra dieta.

Proximitat i qualitat
Cal Fabre viu el seu primer 
gener, des que van obrir 
la botiga l’octubre passat. 
Prioritzen que el producte 
que els clients troben a 
l’aparador sigui de proxi-
mitat i, sobretot, de quali-
tat. “Tot el que podem ho 
comprem als productors 
que tenim a la vora perquè 
entenem que és molt bene-
ficiós que el producte que 
compres sigui el màxim de 
fresc possible”, diu en Marc.
Tenen fruita, verdura, bons 
olis, ous ecològics i, fins i tot, 
vins de qualitat. S’alien amb 
productors del Maresme i 
de Catalunya per acostar a 
Tiana els millors productes 
del país, però també tenen 
l’antena posada al que passa 
a la resta de l’Estat per farcir 
les cistelles d’aliments de 

 C O M P R A R  A  T I A N A

1. En Marc va 
obrir Cal Fabre 
a l’octubre. 
2. La Lleo, 
l’ànima de 
l’Espai Ecològic.

COMERCIANTS

La Sílvia Espinosa és 
la gestora del Petit 
Paradís. És educado-
ra infantil, treballa a 
l’escola bressol de 
Tiana i està vinculada 
al Petit Paradís des 
que va obrir, tot i que 
se n’ocupa en solitari 
des de fa tot just un 
any. Al Petit Paradís, 
treballa per construir 
“un espai acollidor 
i segur” on petits i 
grans comparteixin 
experiències: els pe-
tits tenen un grapat 
d’eines per gaudir 
i els adults, un lloc 
confortable on com-
partir inquietuds.

SÍLVIA
ESPINOSA
Petit Paradís

 Espai Ecològic
c. Anselm Clavé, 4
934 65 36 44
IG: @espaiecologic

 Cal Fabre
c. del Centre, 20
626149316
IG: @calfabretiana

 Petit Paradís
c. can Gaietà, 38
658 62 22 49
IG: @petitparadistiana

Baixar els torrons

qualitat: “Tenim les millors 
mandarines que existeixen, 
que són d’Alacant, i tenim les 
millors peres, de Soto”. 
A banda, han construït un 
taulell al mig de la botiga 
on volen que “passin coses”: 
organitzen tallers, tastos i 
activitats amb comerços del 
poble per fer comunitat i fer 
pedagogia de la importància 
de comprar de proximitat.

Deixar-se guiar
A l’Espai Ecològic, la Yeho 
apunta que el gener és “el 
mes ideal per depurar i revi-
talitzar el cos”. Afegeix que 
al seu establiment el client 
hi trobarà fruita i verdura 
fresca —la base d’una bona 
dieta—, però també com-
plements alimentaris, que 
“juntament amb una dieta 
equilibrada, poden ser els 

 ACIST
Troba-ho 
a Tiana

2

1
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Cultura per entendre què passa al cel
GRUP D’ASTRONOMIA DE TIANA

Quan tenia sis anys, la Lídia 
va fer un dibuix de la seva 
família a l’escola. Hi aparei-
xien el pare, la mare, ella, 
muntanyes, cel i un telesco-
pi. La mestra li va demanar 
pel telescopi i la Lídia va 
explicar-li que el pare en te-
nia un i que solien utilitzar-
lo per mirar les estrelles. La 
mestra va quedar sorpresa 
i va demanar a la Lídia si el 
pare podia venir a l’escola a 
explicar coses sobre el cel. I 
el pare s’hi va prestar.
El pare és l’Enric Monreal. 
Va començar a fer xerra-
des a l’escola i va acabar 
enganxant els pares. Va 
proposar-los de crear un 
grup d’astronomia, i se’n va 
sortir. Era a finals del 83, per 
tant, fa més de 40 anys.
El grup va començar al 
carrer i en ubicacions provi-

sionals. Entre els 80 i els 90 
es feien conferències i mos-
tres al Casal. I fins i tot s’han 
organitzat dues star parties 
—el 1995 i el 2005—, uns 
congressos d’astronomia es-
tatals que també van atraure 
gent de la resta d’Europa.

El boom del 2002
L’observatori marca un 
abans i un després. Es va in-
augurar el 2002, gràcies a la 
implicació de l’Ajuntament, 
la Diputació i el Parc de 
la Serralada Marina. Van 
valorar l’accessibilitat: “És 
lluny del centre, però prou 
a la vora com perquè venir 
no sigui un impediment”. La 
proximitat amb les grans 
ciutats fa que Tiana no sigui 
un lloc ideal per observar el 
cel, però les muntanyes “fan 
de pantalla” i ho faciliten. El 

1

3

2

4

grup, a més, ha fet pedago-
gia per minimitzar la conta-
minació, i n’han tret fruits: 
els llums de la zona esporti-
va —on hi ha l’observatori— 
són de baixa intensitat.
L’Enric va ser president 
gairebé 30 anys, fins que 
va passar el relleu a Ramon 
Bosque: “Vaig fundar el 
grup, però ell està fent una 
tasca més complicada, que 
és donar-li continuïtat”. I 
se’n surt molt bé: el grup 
manté un nucli actiu d’una 
trentena de persones i és un 
bressol d’activitat. Cada mes, 
a més, fan una observació 
oberta a tothom, perquè 
mantenen l’essència del 
primer dia: són aficionats a 
l’astronomia i volen crear 
comunitat i que més veïns 
s’hi enganxin, tal com els va 
passar a ells un dia.

ÀLBUM
1 El dibuix que va 
ser l’embrió del 
grup. G.A.T.

2 L’observatori, la 
seu del grup des 
del 2002. G.A.T.

3 Conferència 
d’Enric Monreal. 
G.A.T.

4 Primer telescopi 
de la cúpula gran 
de l’observatori. 
G.A.T.

L’observatori, 
inaugurat el 
2002, marca 
un abans i un 
després

 E N T I T A T S
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Gràcies Sergi, benvingut Andrés

OAC

SERVEIS

PLENS MUNICIPALS

De dilluns a divendres 
De 8.30 h a 14.30 h
Dimarts 
De 16 h a 18 h

CITA PRÈVIA

WHATSAPP
93 395 50 11
ESCOLTA JOVE
673 10 27 63
SÍNDICA DE GREUGES
664 67 24 50
tiana.cat/sindicatura

FARMÀCIES 
tiana.cat/farmacies
POLICIA LOCAL
933 95 15 15
EMERGÈNCIES
112

Ajuntament de Tiana
Pl. Vila, 1
93 395 50 11
tiana.catVotsPLE ORDINARI NOVEMBRE Junts PSC JxCat PP ERC NA

5 8Moció d’ERC i del regidor no adscrit de suport al manifest de 
l’associació de veïns Can Gaietà i per a l’habitatge públic

Aprovació inicial de la modificació del Codi Ètic 11 1 1

Moció del PSC sobre repensar el projecte de Cals Frares i 
avançar per un acord en les polítiques d’habitatge assequible

5 8

VotsPLE ORDINARI DESEMBRE Junts PSC JxCat PP ERC NA

9 4Expedient de modificació de crèdit 22/2024 al pressupost 
municipal

Increment de les retribucions del personal de l’ajuntament, en 
aplicació del Reial Decret Llei 4/2024 de 26 de juny

13

Actualització IPC preus places privades de la residència Sant 
Cebrià

13

Aprovació inicial bases per a la concessió d’ajuts econòmics 
per al proveïment d’aigua potable en habitatges en sòl rural

13

Moció del PSC per a la realització d’un estudi sobre 
l’accessibilitat dels bombers a zones habitades de Tiana

5 8

El nou regidor, 
Andrés Ortiz, 
assumirà la 
regidoria d’Acció 
Climàtica i Mobilitat

de bicicletes del projecte 
Eurovelo i el pla de preven-
ció d’incendis. En Sergi es va 
acomiadar en el ple extraor-
dinari de desembre: “Conti-
nuaré treballant, ja que em 
sento partícip d’aquest gran 
projecte  de poble que tenim 
a Junts per Tiana”.

Ortiz va néixer a Mèxic, però fa 16 anys que viu a Tiana. AJ TIANA

Andrés Ortiz serà el nou 
regidor de Junts per Tia-
na. Agafa el testimoni de 
Sergi Manzanares, fins ara 
regidor d’Acció Climàtica 
i Esports. Ortiz ocupa el 
número 9 de la llista de 
l’agrupació electoral i entra 
com a càrrec electe en el ple 
de gener.  
L’Andrés va néixer a Mèxic 
el 1975. Va arribar a Tiana 
gairebé fa 16 anys: “Tiana és 
un poble que té l’oportunitat 
de crear idees pròpies per 
millorar-se a si mateixa i no 
repetir els errors que s’han 
comès a les grans urbs”. 
L’Andrés és fundador de 

Junts per Tiana. Es va incor-
porar al projecte durant el 
procés participatiu de la pla-
taforma Km0 l’any 2015 i des 
d’aleshores ha format part 
de l’assemblea de Junts per 
Tiana. L’Andrés serà el nou 
regidor d’Acció Climàtica i 
Mobilitat. El relleu a Esports 
l’agafarà l’actual regidora de 
Comerç, Jèssica Herrando. 
L’Andrés agafa el testimoni 
a Sergi Manzanares, regidor 
de Govern des del juny del 
2023, qui ha impulsat les 
millores a la piscina munici-
pal i al pavelló, amb la nova 
coberta, el nou equip de so i 
el canvi d’il·luminació. Entre 
altres projectes deixa el nou 
enllumenat per a entrena-
ments al circuït de bicicletes 
del parc del Tramvia, el 
projecte de la nova pista de 
l’escola Tiziana, els apar-
caments segurs i el taller 

4

VotsPLE EXTRAORDINARI DESEMBRE Junts PSC JxCat PP ERC NA

12Modificació catàleg llocs de treball del personal de 
l’Ajuntament

Aprovació definitiva i resolució de les al·legacions de 
l’ordenança de recollida de residus domèstics

8 4

Resolució del contracte de concessió del servei i explotació 
del bar del Casal

11

Aprovació del pressupost per al 2025, bases d’execució, pla 
estratègic de subvencions i plantilla de personal 

9

Inici expedient de licitació servei de bar del Casal 8 2

1

1

2

3
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El 47, segona part: els pressupostos

Des que el senyor Salvatier-
ra va ser elegit alcalde, s’ha 
encetat una nova tradició a 
Tiana: que, per Nadal, estigui 
tancat el bar del Casal. L’any 
passat per culpa d’unes 
obres que l’han convertit 
en un espai sense encant; 
enguany, perquè el nou 
concessionari ha abando-
nat després de només vuit 
mesos.
De qui és la culpa? Del 
govern, que va elaborar 
uns plecs de condicions 
impossibles de complir? Del 
concessionari, que no ha es-
tat capaç de tirar endavant 
un negoci amb els condicio-

Un altre Nadal sense casal
nants del plec? Una culpa 
compartida entre govern i 
concessionari?
El govern encara no ha 
donat cap mena d’explicació, 
en la seva línia que ells ho 
fan tot bé. S’han afanyat a 
treure un nou concurs, amb 
manca de reflexió de què ha 
passat i només amb quin-
ze dies per preparar una 
proposta. 
El nou plec té significatives 
diferències amb l’anterior. 
per exemple, desapareix 
l’anomenat comitè d’experts, 
gran invent del primer 
concurs i al qual es va donar 
tota la responsabilitat a 
l’adjudicació ara fallida. 
Alguna cosa no deu haver 
funcionat bé quan ara ha 
desaparegut. Hi ha altres 
modificacions en horaris, 
preus, dinamització cultural, 
en la mesa de contractació, 

L’alcalde Salvatierra 
no admet cap culpa 
en l’abandonament 
del concessionari 
del bar del Casal

el període de carència, etc.
Un nou plec, molt diferent. 
Es van equivocar? Tenim 
dret a saber-ho. Temem que 
no van per bon camí. Veu-
rem els resultats i estarem 
amatents a què les coses es 
facin bé per poder trencar la 
nova tradició nadalenca.

El bar del Casal de Tiana, tancat per Nadal. AJ TIANA

Quan una de les dues parts 
no vol negociar, és impossi-
ble arribar a acords. I ho diu 
un partit que ha negociat 
molts pressupostos. Concre-
tament, des de 1996 i normal-
ment votant sí. Aquest any, 
per segon any consecutiu, 
hem votat no. I hem dit no a 
50.000 euros en publicitat 
(això sí, disminuint la sortida 
d’aquesta revista, i per tant, 
la veu de l’oposició) o 3.388 
euros a una empresa per 
difondre les bondats de la 
nova promoció d’habitatges 
dotacionals a Cals Frares...
Cal? I així a una llarga llista 
de despropòsits.

En todo el presupuesto 
municipal, no hay ninguna 
partida destinada a generar 
más ingresos para Tiana. 
Todo parece pasar por incre-
mentar los impuestos y no la 
riqueza y el generar empleo. 
A la subida del IBI del año 
pasado, este año nuevo com-
portará también la subida 
del recibo de la basura. Y lo 
hacen sin despeinarse. Y sin 
reducir gasto innecesario, 
increíble pero cierto.
Este ayuntamiento necesita 
cambiar el rumbo de sus 
políticas. Nunca una mayo-
ría absoluta había servido 
para tan poco. Solo hay 
que mirar hacia la vecina 
Badalona donde el PP está 
transformando la ciudad 
a pasos agigantados. O la 
ciudad de Castelldefels. Dos 
claros ejemplos que donde 
gobierna nuestro partido lo 

Solo hay que mirar a 
la vecina Badalona, 
donde el PP está 
transformando la 
ciudad

hace bien.
“El 47” es una de las historias 
más conmovedoras del cine 
español de este año. Eduard 
Fernández es Manolo 
Vital, el conductor real que 
secuestró un autobús para 
dignificar su barrio, Torre 
Baró.
En 1978, Manolo Vital, un 
conductor de autobús, se 
adueñaba del bus de la línea 
47 con el fin de desmontar 
una mentira que el ayun-
tamiento se empeñaba en 
repetir: los autobuses no 

podían subir las cuestas 
del distrito de Torre Baró. 
Gracias a la clase trabaja-
dora, este acto de rebeldía 
demostró ser un catalizador 
para el cambio y  ayudó a 
crear la Barcelona moderna 
de los años 70.
Los vecinos y vecinas de 
Can Gaietà no ceden en su 
empeño de luchar por una 
reivindicación que les pa-
rece justa: menos cemento 
y más equipamientos en su 
barrio. Se sienten abandona-
dos, al igual que otras zonas 
de Tiana, donde la sucie-
dad de las calles y la falta 
de mantenimiento de sus 
calles, plazas y parques hace 
mucho tiempo que persiste. 
Esta es la Tiana que anhelá-
bamos en nuestro programa 
y no la que nos quieren 
vender por muchos 50.000 
euros que se gasten.
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L’acord amb Junts 
per Tiana és un 
compromís amb 
la política útil i el 
progrés del poble

en els projectes. Així podem 
assolir resultats sòlids. 
Aquest acord no és una 
renúncia a la crítica, sinó un 
compromís amb la política 
útil  i el progrés de Tiana. 
Seguirem treballant perquè 
el govern compleixi els com-
promisos acordats.

L’acord permetrà millorar el benestar de Tiana. AJ TIANA

 G R U P S  M U N I C I P A L S

L’alcalde, Isaac Salvatierra, 
va encapçalar la moció de 
censura contra el govern 
d’ERC que el va portar a 
ocupar l’alcaldia.
Nosaltres vàrem presentar 
els pressupostos en temps i 
forma els anys 2020 i 2021 
(9,5 i 10,3 milions d’euros), 
que van precedir als fets per 
Junts per Tiana i PSC el 2022 
i 2023 (10,65 i 10,7), llavors, 
fins arribar la majoria 
absoluta d’Isaac Salvatierra, 
el pressupost havia augmen-
tat en 4 anys en poc més de 
750.000 euros.
A més, en el moment de 
la moció de censura, ERC 

Moció de censura

En el moment 
de la moció de 
censura, ERC havia 
pressupostat 21 
projectes

havia pressupostat fins a 
21 projectes, dels quals ja 
se n’havien executat 14. De 
la resta, l’actual govern en 
va descartar alguns (com el 
bosc urbà) i d’altres els està 
executant, encara que a ve-
gades d’aquella manera com 
és el punt de càrrega de co-
txe elèctric a l’aparcament 
al costat de l’església.
I, finalment, cal recordar 
que tot això es va fer en 
unes circumstàncies molt 
difícils, primer pels efectes 
del Glòria i després per la 
pandèmia, però també per 
tenir una oposició per part 
de Junts per Tiana de la més 
agressiva. 
I què ens ha aportat el se-
nyor Salvatierra en gairebé 
tres anys de govern? Pel 
que fa als números, la cosa 
fa por: hem passat d’un 
pressupost de 10,75 milions 

el 2023 a tancar el 2024 amb 
una despesa estimada de 
14,1. Gairebé 3,5 milions més! 
Per a aquest 2025, acaben 
d’aprovar un pressupost 
que torna a pujar un milió 
d’euros respecte i que porta 
com a anècdota de la seva 
gestió que, tot i tenir majoria 
absoluta (el podien aprovar 
quan volguessin), l’han apro-
vat tan tard (13 de desembre) 
que entrarem l’any 2025 
amb pressupostos prorro-
gats, tota una vergonya.
Pel que fa a l’acció de 

govern, coneixerem Junts 
per Tiana pels fracassos 
i les polèmiques més que 
pels seus èxits. Com a èxit, 
podem comptar únicament 
el projecte d’aparcaments 
a la zona de Can Matas i les 
obres a Can Riera, encara 
que avui dia cap d’aquests 
projectes estan a prop de 
començar.
La llista de fracassos i con-
frontacions amb veïns co-
mença a ser massa extensa 
per entendre com continuen 
governant. Llavors, la pre-
gunta és: Isaac Salvatierra 
com a regidor de l’oposició 
promouria una moció de 
censura a Isaac Salvatierra 
alcalde? La resposta és un 
rotund sí. Llavors, senyor 
Salvatierra, al ser impossible 
fer una moció de censura, 
no creu que vostè hauria de 
pensar a dimitir?

A punt de finalitzar el 2024, 
amb un govern amb majoria 
absoluta (8 regidors de 13),  
des de Junts per Catalunya 
Tiana continuem amb una 
oposició crítica però cons-
tructiva, liderant acords 
per promoure projectes que 
el poble demana. Tot i no  
compartir certes decisions 
sobre la gestió municipal i 
algunes partides del  pres-
supost, hem preferit deixar 
de banda les discrepàncies 
per assumir  responsabili-
tats i fer política útil, posant 
en agenda demandes que 
afavoreixen el  benestar 
de Tiana. L’acord que hem 

El nostre compromís amb Tiana
signat per votar a favor del 
pressupost del 2025 inclou 
inversions  clau com: 
- A La Virreina: pacificar el 
vial entre Can Gaietà i La 
Virreina, millorar la  senya-
lització, adequar el camí de 
Can Roca i renovar  el local 
social. 
- A la Sala Albéniz: subs-
titució de la coberta de 
fibrociment, renovació de  
butaques i equipament per a 
teatre i cinema. 
- Al camp de futbol: mante-
niment de les instal·lacions, 
millora de vestuaris 
i  gespa, i resolució de 
l’esllavissament de terra. 
- Consolidació de zones 
verdes com Can Gaietà i 
l’Avinguda 11 de Setembre, 
i  millora de la mobilitat en 
diversos punts del poble. 
Hem defensat la participa-
ció de veïns i associacions 
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M STREET BULEVART GUANYADORS D’UN PREMI LOCAL AL MARESMUSIC 2024

“Ens agrada dir que ens hem 
criat aquí i que Tiana té talent”
M Street Bulevart ha gua-
nyat el premi local de Tiana 
al Maresmusic 2024. La ban-
da ha crescut com l’escuma 
aquest últim any amb el seu 
particular estil. Combinen 
l’essència del rock alterna-
tiu, el hard rock i el grunge.
I els primers senzills que 
han publicat a les platafor-
mes digitals estan causant 
sensació: Dancehall ronda 
les 13.000 reproduccions a 
Spotify i Sainth supera les 
12.000. I, a més, ara els ha 
arribat el reconeixement al 
Maresmusic.

Empesos per la rebuda
La banda està formada per 
Marc López, vocalista, Martí 
Salvà, el guitarrista, Martí 
Sureda, el baixista, i Miquel 
Picas, el bateria. Cap d’ells 
s’imaginava que arribarien 
a ser distingits i que la gent 
s’interessaria pels seus 
concerts. “Al principi vam 
començar com un grup 

d’amics que ens trobàvem 
per fer música, però sense 
cap pretenció. Més endavant 
ens vam començar a atrevir 
a millorar els nostres temes 
i vam veure que a la gent els 
agradava”.
L’evolució va ser natural. 
El grup va adonar-se que el 
que feien interessava. Feien 
directes a TikTok i la gent 
els animava a fer un pas més. 
I van decidir publicar el seu 
primer senzill, Dancehall. La 
bona rebuda que ha tingut 
a les xarxes, els ha empès a 
seguir creant i actualment ja 
tenen quatre temes penjats 
a les plataformes. 
Tot això ha passat en un sol 
any, el 2024. I asseguren que 
el 2025 “apunta que serà 
molt fort”. Un dels reptes 
que els fa més il·lusió és la 
publicació del seu primer 
videoclip.

Arrelats a Tiana
No és la primera vegada 

que la banda es presenta 
al Maresmusic. Ja es van 
presentar fa un any —ales-
hores representant Montgat, 
perquè un dels membres és 
del municipi i l’Ajuntament 
els ho va proposar—, i també 
van guanyar el premi local. 
Enguany el grup s’ha volgut 
tornar a presentar, però 
per Tiana, atès que en Marc 
i en Miquel, dos dels seus 
integrants, són tianencs. 
“Ens agrada explicar que ens 

hem criat aquí i demostrar 
que Tiana té talent”, reivin-
diquen. I afegeixen que “han 
sortit grans músics de Tiana 
i poder representar el talent 
musical del poble al concurs 
és una il·lusió immensa”. 
A més, expliquen que la 
majoria dels membres de la 
banda es van conèixer grà-
cies a l’Escola de Música de 
Tiana, de manera que haver 
rebut el premi representant 
el poble ha estat una manera 
de tancar el cercle.
A banda, del Maresmusic 
destaquen que és un apara-
dor que els permet donar-se 
a conèixer encara més. De 
fet, l’any passat, tot i no ser 
premiats, van establir siner-
gies amb altres grups i van 
organitzar una petita gira de 
concerts per la zona. Per tot 
això, els pròxims mesos —i, 
sobretot, l’estiu vinent— els 
il·lusiona un munt: “Vindran 
coses molt xules, n’estem 
convençuts”.

 T I A N E N C S

Dos dels 
seus senzills, 
publicats el 
2024, superen 
les 10.000 
reproduccions 
a Spotify


